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Verslag voorjaarsvergadering  
Vereniging Stad en Lande van   
Schouwen-Duiveland. 
19 mei 2023, Dorpshuis de Putmeet  
te Scharendijke 

 
Door Joyce van Dijke-Vermeulen 

 
 
 
Opening, verslag en mededelingen 
Voorzitter Anita de Munnik opent de vergadering en heet alle 49 aanwezigen van harte 
welkom. Een speciaal woord van welkom is er voor de aanwezige ereleden Hans Erbrink en 
Peter Vleugel.  
Namens het bestuur wordt het onderwerp ‘Overleg bestuur met de commissie planologie’ 
toegevoegd aan de agenda. Hierna wordt de agenda vastgesteld. 
  
Het conceptverslag van 25 november 2022 wordt door de vergadering bij acclamatie 
ongewijzigd vastgesteld. 
Hierna meldt de voorzitter de volgende mededelingen: 

§ In verband met regelgeving omtrent onze nieuw verworven ANBI-status is het huidige 
beleidsplan op een paar kleine punten aangepast en geplaatst op onze website. Er is  
geen sprake van een geheel vernieuwde versie.  

§ Het huidige beleidsplan loopt tot 2024 en dient dus binnenkort opnieuw te worden 
heroverwogen. Het traject hiervoor start met een brainstormsessie binnen het bestuur. 
Hierna zal een bijeenkomst worden georganiseerd voor alle (commissie)leden die hierin 
willen meedenken zodat een nieuw conceptbeleidsplan ter goedkeuring aan de 
ledenvergadering (waarschijnlijk voorjaar 2024) kan worden voorgelegd. 

 
Jaarrekening 2022 en verslag kascontrole 
Penningmeester Christan Zantboer geeft een toelichting op de jaarrekening 2022.  
Hij is tevreden dat 2022 vrijwel conform begroting is afgesloten. Er worden verder geen vragen 
gesteld.  
Als leden van de kascommissie hebben Cees Heule en Bert Hendrikse op 5 mei 2023  de 
financiële administratie gecontroleerd. Namens de kascommissie leest Cees Heule de 
verklaring van de kascommissie voor en vraagt aan de vergadering decharge te verlenen aan 
het bestuur. Dit advies wordt door de vergadering geaccordeerd en de jaarrekening wordt door 
de vergadering bij acclamatie goedgekeurd.  
De jaarrekening 2022 is te raadplegen op onze website www.stad-en-lande.nl 
 
Benoeming leden kascommissie 
Cees Heule treedt af als lid van de kascommissie en de vergadering benoemt Peter Vleugel als 
reserve. Na vandaag bestaat de kascommissie uit Bert Hendrikse, John Pantekoek, Cees Dane 
en Peter Vleugel. 
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Een korte terugblik op Stad & Lande wandeling door Renesse 
Secretaris Joyce van Dijke-Vermeulen blikt terug op deze activiteit welke de PRCE-commissie 
van Stad & Lande organiseerde op 15 april jl. Er blijkt toenemende belangstelling te zijn voor 
onze buitenactiviteiten. Met in totaal 53 deelnemers waren de ochtend- en de 
middagwandeling allebei volgeboekt. Corneel de Oude en Joyce van Dijke-Vermeulen 
fungeerden die dag als gids. Opvallend veel Renessenaren liepen mee en we ontvingen na 
afloop veel positieve reacties. 
Het blijkt dat activiteiten zoals deze een belangrijk instrument zijn voor ledenwerving. Door 
zichtbaar te zijn op de nieuwe-inwonersavond van de gemeente en door de wandeling in 
Renesse te organiseren hebben zich in de maand april weer 8 nieuwe leden aangemeld. In 
totaal staat het huidige ledenaantal hiermee nu op 704. 
Ria Geluk oppert de mogelijkheid voor de aanschaf van een geluidssysteem voor wandelingen 
en fietstochten met gids. Jan Stigter wijst op de reeds bestaande wandelroute door Burgh-
Haamstede. 
 
Overleg bestuur met de commissie planologie 
Namens het bestuur informeren voorzitter Anita de Munnik en penningmeester Christan 
Zantboer de vergadering over enkele gesprekken die een afvaardiging van het bestuur onlangs 
heeft gevoerd met de commissie planologie. Gespreksonderwerpen hierin waren de breedte van 
het werkterrein en onderwerpfocus van de commissie afgezet tegen het beleidplan en de visie 
van het bestuur hierover. 
Specifiek genoemd wordt het dossier uitbreiding Landschapscamping de Kijkuit te Zonnemaire 
waarin het bestuur en de commissie van mening verschillen over wel/geen procedure 
aanhangig maken bij de Raad van State. 
De commissie planologie heeft namens de vereniging op deskundige wijze jarenlang 
geparticipeerd in de voorfase van het democratische proces rondom het betreffende 
vergunningentraject. Helaas is door de gemeente besloten dat uitbreiding wordt toegestaan. De 
commissie heeft het bestuur geadviseerd een procedure te starten bij Raad van State in 
samenwerking met de NVSD. Na intensief overleg besloot het bestuur hiervan af te zien omdat 
het de kans van slagen zeer gering achtte en in het beleidsplan is afgesproken zeer 
terughoudend te zijn met een rechtsgang. Het bestuur begrijpt de teleurstelling bij de commissie 
planologie over dit besluit. 
Het bestuur is niet blind voor de maatschappelijke ontwikkelingen en vandaar de 
aangekondigde discussie over het beleidsplan. In het nieuwe beleidsplan zal duidelijker dienen 
te worden afgekaderd waar we ons als vereniging wel en niet mee bezig  houden, waar onze 
speerpunten en accenten liggen en hoe we op passende wijze met elkaar, met de gemeente en 
andere gremia omgaan om onze eigen doelen te bereiken. 
 
Kademuren Oude Haven Zierikzee 
Namens de commissie monumenten informeert voorzitter Anita de Munnik de vergadering 
over het lopende traject rondom de kademuren in Zierikzee. Stad & Lande is betrokken bij dit 
onderwerp wat beetje bij beetje meer vorm begint te krijgen en ontvangt tevens alle 
nieuwsbrieven die de gemeente hierover uitgeeft. 
 
Afscheid Piet van Beveren 
Piet van Beveren heeft onlangs besloten om persoonlijke redenen zijn betrokkenheid bij de 
commissie planologie te beëindigen. Voorzitter Anita de Munnik dankt Piet voor alle jaren en 
alles wat hij voor Stad & Lande heeft betekend. 
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Activiteiten 2023 
Namens de commissie PRCE vertelt Christan Zantboer over de geplande S&L-activiteiten voor 
het komende jaar. In het najaar staan 3 of 4 cursusavonden Geschiedenis Leeft! gepland. Data 
en onderwerpen worden z.s.m. via de digitale nieuwsflits en het tijdschrift bekend gemaakt. 
Op Open Monumentendag 9 september a.s zal Stad & Lande wederom een buitenactiviteit 
verzorgen. Ook hierover volgt nog nadere informatie. 
 
Rondvraag 
Peter Vleugel vraagt hoe na het aanstaande vertrek van de secretaris de opvolging geregeld zal 
worden. Voorzitter Anita de Munnik antwoordt hierop dat secretaris Joyce van Dijke-
Vermeulen na twee termijnen haar taak begin juli 2023 zal neerleggen. Omdat ook voorzitter 
Anita de Munnik zelf in november a.s. zich na twee termijnen niet herkiesbaar stelt is in het 
bestuur besloten eerst op zoek te gaan naar twee nieuwe bestuursleden. De functies van 
voorzitter, secretaris en penningmeester worden daarna door het bestuur zelf verdeeld.  
 
Ria Geluk brengt meerdere punten naar voren: 
De bordjes met huisnamen op Schouwen-Duiveland zijn op meerdere plaatsen verdwenen. 
Stad & Lande heeft zich in het verleden hier meerdere malen mee bezig gehouden, wellicht kan 
hier (weer) aandacht aan worden besteed?  
Daarna volgt de vraag wat Stad & Lande concreet heeft gedaan met de uitslag van de enquête  
over Duurzaamheid, Infrastructuur en Erfgoed welke tijdens de jubileumavond n.a.v. het 80-
jarig bestaan is gepresenteerd. Dit onderwerp zal worden meegenomen in de procedure naar 
het nieuwe beleidsplan. 
Ria stelt ook de vraag of er ruimte binnen Stad & Lande is om de film “Wat wil Schouwen-
Duiveland” van Stichting BewuSD te vertonen. Voorzitter Anita de Munnik antwoordt hierop 
dat hier binnen het bestuur al over is gesproken. Wellicht is het organiseren van een aparte 
avond een optie. 
Ook benoemt Ria dat ze zichtbaarheid van Stad & Lande mist en ze stipt de mogelijkheid aan 
om bij bepaalde dossiers aan te sluiten bij andere organisaties of deze te ondersteunen. 
Op de tafel met folders en uitgaven liggen de boekjes Zichtbare herinneringen aan de 
watersnoodramp en het informatieboekje over Gekrompen en verdronken dorpen op 
Schouwen-Duiveland. Beide zijn deze avond te koop. 
 
Anita de Boo van Uijen stelt een vraag over de jarenlange in gebreke blijvende landelijke 
inpassing voor wat betreft landschapscamping Claeskinderen te Scharendijke. Dit dossier is 
door de commissie planologie inmiddels meerdere keren besproken met de gemeente en de 
betreffende eigenaar van de camping is gemaand dit in orde te brengen.  Handhaving door de 
gemeente lijkt hierin niet op orde. De commissie zal dit aandachtspunt weer verder oppakken. 
 
 
Na de pauze vindt de tweejaarlijkse uitreiking van de Stad & Lande-oorkondes plaats.  
Onze monumentencommissie reikt dit jaar drie oorkondes uit aan opmerkelijke en/of zeer 
geslaagde verbouwingen, restauraties of reconstructies ter behoud van historie en erfgoed op 
Schouwen-Duiveland.  
Winnaars dit jaar zijn woonhuis Oude Haven 35 Zierikzee, boerderij de Van Zuijenshoeve aan de 
Lageweg 5 Burgh-Haamstede en het Mondragoncomplex aan de Oude Haven Zierikzee. 
Stad & Lande erkent de bijzondere verdiensten van de eigenaren en acht het zeer waardevol dat 
deze beeldbepalende gebouwen met behoud van vele historische details behouden zijn voor de 
toekomst. Alle projecten worden door middel van prachtige beelden en verhalen geïllustreerd, 
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in twee gevallen door de eigenaren zelf. Erica Recourt vertelt inspirerend over de geschiedenis 
van de Van Zuijenshoeve en illustreert haar presentatie met momentopnames van de 
verbouwing en met voor- en na foto’s. 
Ook Albert-Jan van Brevaert en Nanda Willemse geven een boeiende presentatie over de 
indrukwekkende reconstructie van het Mondragoncomplex en over de huidige bestemming als 
hotel, restaurant en cocktailbar.  
 
Na afloop dankt voorzitter Anita de Munnik iedereen voor de aanwezigheid en sluit deze 
avond. 
 
 
 
 
 


